
Mötesprotokoll
2016-02-18

Kommunala rådet för 
funktionshindersfrågor

Underskrifter Sekreterare …………………………………..
Panteha Fahimi

Ordförande …………………………………...
Karin Henriksson (FP)

Justerande …………………………………...
Bertil Magnusson (Vindens Vänner)

Plats och tid Prologen kl. 16:00-18:30

Närvarande Margaretha Wiberg (M) (vice ordförande)
Heidi Carneheim (M)
Karin Henriksson (L) (ordförande)
Anna-Carin Stålgren (KD)
P A Hammarström (S)
Ulla Melin (MP)
Bertil Magnusson (Vindens Vänner)
Anitha Lindvall (NHR)
Carina Hildebrand (Parkinsons lokalförening)

Övriga närvarande Panteha Fahimi, sekreterare
Ingela Sedin Nilsson (FP) §§1-2

Protokollet omfattar 
paragraferna

§§1-16

Justeringens plats och tid Kommunhuset,  2016-02-25

Förvaringsplats för 
protokollet

Kansliet

Page 1 of 18



Mötesprotokoll
2016-02-18

Kommunala rådet för 
funktionshindersfrågor

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

ÄRENDELISTA
§ 1 Informationsärende - Tillgängligt boende, äldres boende och välfärdsteknologi
§ 2 "Husesyn" på Ekebyhovs slott angående tillgänglighet
§ 3 Protokoll kommunala handikapprådet 2015
§ 4 Remiss - Badplatsplan
§ 5 Remiss - Detaljplan för Söderberga 1:9 m fl (Söderberga) på Färingsö
§ 6 Remiss - Detaljplan för Skå-Väsby arbetsplatsområde (Skå-Väsby 4:2 m fl) på Färingsö i 

Ekerö kommun
§ 7 Intern Facebook-grupp för KRF
§ 8 Besök av Mälarö tidning på beredningsgruppens möte 11/2
§ 9 Anmälan av intresserade ansvariga från föreningarna till samarbetet med Ekerö TK
§ 10 Reviderade arbetsformer för KRF
§ 11 Uppdatering av kontaktlista
§ 12 Information från föreningsrepresentanter
§ 13 Information från nämndrepresentanter
§ 14 Information från Kommunstyrelsen
§ 15 Nästa möte
§ 16 Övriga frågor eller synpunkter

Page 2 of 18



Mötesprotokoll
2016-02-18

Kommunala rådet för 
funktionshindersfrågor

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 1

Informationsärende - Tillgängligt boende, äldres boende och 
välfärdsteknologi

Ingela Sedin Nilsson som sitter som ersättare både i Byggnadsnämnden och Ekerö Bostäder, håller ett 
föredrag om tillgängligt boende, äldres boende och välfärdsteknologi.
 

 Tillgängligt boende - Om man anlitar någon från start som tänker tillgänglighet när de 
bygger, så blir det billigare. Många tänker inte på att anställa arkitekter som kan området. 
Man bör alltid börja med att invetera tillgänglighet i fastigheter, kolla på vad som finns och 
vad som kan förbättras. Myndigheten för delaktighet gör en kommunuppföljning, där man 
undersöker hur kommuner jobbar med tillgänglighetsfrågor, inriktad på följande områden: 
Idrott, Kultur, Arbetsmarknad, Utbildning och Fysisk tillgänglighet. I Ekerö kommun har man 
inte jobbat med tillgänglighetsfrågan inom Idrott eller Arbetsmarknad. Det är ofta dyrt för 
fastighetsägare att anlita företag för att ordna anpassning för enskilda boenden med behov. 
Men samverkan skulle kunna leda till bättre priser och större möjligheter.

 Äldres boende - Många äldre vill bo kvar där de bor, ca 25% vill flytta. Äldre kan få 
bostadsanpassningsbidrag för att kunna bo kvar hemma.Särskilda boenden är dyra, kostar ca 
700 000 kr/plats per år med ca 6 månaders väntetid. Senior- och trygghetsboenden har 
byggts runtom i landet, med bra anpassade lägenheter och gemensamhetslokaler. Örebro 
kommun har 30st senior- och trygghetsboenden. I dessa boenden ingår ingen personal 
förrutom den vanliga hemtjänst som enskilda boenden kan behöva. Ekerö Bostäder skulle 
vilja bygga ett senior- och trygghetsboende. För att minska kostnaderna kan man omvandla 
befintliga fastigheter. 20% av bostäderna i Ekerö kommun är hyresrätter.

 Välfärdsteknologi - Handlar om digital teknik för att behålla eller öka trygghet, aktivitet, 
delaktighet eller självständighet. Exempel på välfärdsteknik är digitala trygghetslarm. 
Tekniken kan användas av personen själv, en närstående eller någon annan i personens 
närhet. Länk till Trollhättans stad: Framtid med teknikstöd 
https://youtu.be/T718jNOF95s. På hemsidan Myndighet för delaktighet finns det också 
utvärderingsrapporter som man kan ta del av.
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§ 2

"Husesyn" på Ekebyhovs slott angående tillgänglighet

Ordförande Karin Henriksson (L) informerar kort om tidigare diskussioner angående tillgängligheten 
på Ekebyhovs slott. Rådet bestämmer sig för att göra en husesyn tillsammans med en sakkunnig. 
Ingela Sedin Nilsson tar på sig att hitta en sakkunnig som kan följa med.
-----
Kommunala handikapprådet (som KRF tidigare hette) tog upp tillgänglighetsfrågan på Ekebyhovs 
slott under våren 2009, KHR § 6 2009-02-24. Rådet överlämnade då frågan om möjligheten att öka 
tillgängligheten för funktionshindrade vid Ekebyhovs slott till Kommunstyrelsen. Men då huset är K-
märkt ansågs det att det inte gick att göra förändringar på in- eller utsidan.

Page 4 of 18



Mötesprotokoll
2016-02-18

Kommunala rådet för 
funktionshindersfrågor

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 3

Protokoll kommunala handikapprådet 2015 (KHR15/1)
Ordförande går igenom föregående mötesprotokoll från den 10 december 2015.

Protokollet läggs till handlingarna.

Utskickade handlingar
 Protokoll 10 december 2015, §§ 43-54
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§ 4

Remiss - Badplatsplan (KHR15/17)
Ordförande Karin Henriksson (L) informerar kort om remissen avseende Badplatsplan samt meddelar 
att hon avser att skicka in ett svar från KRF.
-----
Teknik- och exploateringskontoret i Ekerö har fått i uppdrag att utarbeta en Badplatsplan för 
kommunens badplatser. Syftet är att badplatsplanen bland annat ska ligga till grund för kommande 
investeringar. Tekniska nämndens beslutade den 8:e december att remittera badplatsplanen till olika 
remissinstanser för yttrande.

Eventuella synpunkter på förslaget ska vara teknik- och exploateringskontoret tillhanda senast den 31 
mars 2016.

Utskickade handlingar
 Remiss - Badplatsplan
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§ 5

Remiss - Detaljplan för Söderberga 1:9 m fl (Söderberga) på Färingsö 
(KHR16/2)
Ordförande Karin Henriksson (L) informerar kort angående remissen. Då det gäller 
småhusbebyggelser så är det inte av intresse för KRF.
-----
Stadsarkitektkontoret i Ekerö kommun har upprättat ett förslag till detaljplan för Söderberga. 
Detaljplanen innebär en förtätning av befintligt bostadsområde i Söderberga med villor, radhus, 
kedjehus och mindre flerbostadshus samt att de tillkommande samt befintliga fastigheterna kan 
anslutas till det kommunala vatten- och avloppsnätet. Detaljplanen innebär också en möjlighet till att 
bredda Tureholmsvägen samt att förbättra säkerheten för oskyddade trafikanter genom att anlägga en 
gång- och cykelväg längs Tureholmsvägen. Syftet är också att utveckla och bevara den natur som 
finns i planområdet samt att säkra allmänhetens tillgång till naturen.
 
Kommunala rådet för funktionshindersfrågor har fått möjlighet att inkomma med synpunkter på 
förslaget. Eventuella synpunkter ska vara stadsarkitekontoret tillhanda senast den 11 februari 2016.

Utskickade handlingar
 Remissvar - Detaljplan för Söderberga, Söderberga 1:9 m.fl., på Ekerö i Ekerö 

kommun
 Remiss - Detaljplan för Söderberga 1:9 m fl (Söderberga) på Färingsö
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§ 6

Remiss - Detaljplan för Skå-Väsby arbetsplatsområde (Skå-Väsby 4:2 
m fl) på Färingsö i Ekerö kommun (KHR16/3)
Ordförande Karin Henriksson (L) informerar kort angående remissen.
-----
Stadsarkitektkontoret i Ekerö kommun har fått i uppdrag att utarbeta en detaljplan för området kring 
Skå arbetsplatsområde, som ligger på mellersta Färingsö. Syftet med detaljplanen är att möjliggöra en 
utökning av befintligt arbetsområde och avfallsanläggning samt ytterligare fastigheter för 
verksamheter.

Ett planförslag har upprättats och skickats ut på samråd till berörda fastighetsägare och 
remissinstanser. Kommunala rådet för funktionshindersfrågor har fått möjlighet att inkomma med 
synpunkter på förslaget.

Eventuella synpunkter ska vara stadsarkitekontoret tillhanda senast den 19 februari 2016.

Utskickade handlingar
 Remissvar - Detaljplan för Skå-Väsby arbetsplatsområde (Skå-Väsby 4:2 m fl) 

på Färingsö i Ekerö kommun
 Remiss - Detaljplan för Skå-Väsby arbetsplatsområde (Skå-Väsby 4:2 m fl) på 

Färingsö i Ekerö kommun
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§ 7

Intern Facebook-grupp för KRF

Ordförande Karin Henriksson (L) informerar rådet om att hon har skapat en facebookgrupp där rådet 
lätt kan komma i kontakt med varandra och ha som diskussionsforum. Rådsmedlemmarna ska kunna 
tycka till, fråga och komma med idéer i gruppen.

För att kunna gå med i gruppen måste man ha ett facebook-konto och gå in på 
www.facebook.com/groups/ekero.krf/

När man anmält sig kommer ordförande att godkänna anmälan. Ingen kommer in i gruppen utan 
ordförandes godkännande.
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§ 8

Besök av Mälarö tidning på beredningsgruppens möte 11/2

Ordförande Karin Henriksson (L) informerar att besöket av Mälarö tidning inte blev av då deras 
redaktör fick förhinder. Men Mälarö Tidning vill gärna göra ett reportage om KRF och deras roll samt 
om handikapp- och tillgänglighetsfrågor i kommunen.
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§ 9

Anmälan av intresserade ansvariga från föreningarna till samarbetet 
med Ekerö TK

Följande föreningsrepresentanter anmälde intresse:
 Bertil Magnusson från Vindens Vänner

 Carina Hildebrand från lokala Parkinsonföreningen
 

I följande personers frånvaro föreslogs även:
 Stig Becker från SRF

 Anette Lack från FUB
-----
På föregående möte gav ordförande föreningsrepresentanterna i uppdrag att göra en inventering hos 
sina respektive föreningar för att lyfta fram förslag på vad man kan använda Tennisklubbens lokaler 
till då det finns många lediga dagtider i hallen som föreningarna skulle kunna nyttja. Representanterna 
fick också i uppdrag att på rådets nästa möte ha utsett en ansvarig för vidareutveckling av samarbetet 
med Tennisklubben.
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§ 10

Reviderade arbetsformer för KRF (KHR15/16)
Ordförande Karin Henriksson (L) informerar kort att de nya arbetsformerna för rådet är fortfarande 
under beredning och ännu ej tagna. De arbetsformer som antogs 2009 gäller i stort sett fortfarande tills 
de nya antas.

Utskickade handlingar
 Förslag från KRF - reviderade arbetsformer för KRF
 Befintliga arbetsformer KHR
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§ 11

Uppdatering av kontaktlista

Ordförande Karin Henriksson (L) ber alla att kontrollera och uppdatera rådets kontaktlista. Sekreterare 
får i uppdrag att ändra i listan.
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§ 12

Information från föreningsrepresentanter

 Bertil Magnusson (Vindens Vänner) informerar kort att föreningen inte anordnar någon 
aktivitet under sportlovet i år på grund av för få anmälda. Föreningen har nu gått ut med 
information om årliga sommarlägret. Inget beslut ännu från allmänna arvsfonden.

 Anitha Lindvall (NHR) informerar kort att föreningen haft en träff då man tittat på film men 
också diskuterat respektive hälsotillstånd. I föreningen ingår numera också personer som 
haft stroke, inte enbart MS.

 Carina Hildebrand (lokala Parkinsonföreningen) - inte haft något möte ännu, föreningen har 
sitt årsmöte i mars.
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§ 13

Information från nämndrepresentanter

Heidi Carneheim (M) informerar kort frånTekniska nämndens senaste sammanträde.
 Det har gjorts en genomgång av många kommunala badplatser.

 
Margaretha Wiberg (M) informerar kort från Socialnämndens senaste sammanträde.

 Det skulle ha varit inflytt i LSS-boendet i Skärvik den 1 februari, men är nu framskjutet till 1 
juni. Alla berörda har fått information om detta, det rör sig om 6 platser, och de är 
förväntansfull och positivt inställda. Förseningen ligger på byggnationen. Kommunen 
kommer att se till att ordna det som leverantören inte kunnat fixa.

 Ekerö kommun har fått 84 ensamkommande flyktingbarn. Man har nu påbörjat ett nytt och 
mer långsiktigt boende. Kyrkans second-hand har ställt upp, och lokalen fixas och blir fint. 
Det kommer att bli en workshop till helgen med volontärer och föreningar. En volontär har 
också blivit god man.

 Utveckling av stöd och insatser till barn, vuxna och familjer som upplevt eller bevittnat våld i 
nära relationer

 Genomgång av Socialnämndens verksamhetsplaner, man kommer bland annat titta på unga 
vuxna med funktionsnedsättning, göra en analys för att ser hur det ser ut i Ekerö.

 Det finns idag 62 platser i Stenhamra särskilda boendet. Men det behövs ännu fler platser, 
och man utreder nu var man skulle kunna öppna ännu ett särskilt boende.

 Man jobbar också med anhörigsstöd, man utreder för att se hur det ser ut i Ekerö.

 Ansökan om statsbidrag för verksamhet med personligt ombud kommer göras. Personligt 
ombud vänder sig till personer med psykiska funktionsnedsättningar mellan 18-65 år.
 

Ulla Melin (MP) informerar kort från Barn- och utbildningsnämndens senaste sammanträde.
 En enig allians fattade beslut om flytt av högstadiet på Ekebyhovsskolan till 

Tappströmsskolan.

 Det görs en förstudie om att ha en F9 skola i Sandudden.

 Oklart om autismspåret fortsätter i Ekebyhovsskolan.
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§ 14

Information från Kommunstyrelsen

Ordförande Karin Henriksson (L) meddelar att det inte finns någon information att delge.
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§ 15

Nästa möte

Nästa möte den 19:e maj blir ett studiebesök hos verksamheten Solrosen.
Höstmötet flyttas till den 6 oktober.
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§ 16

Övriga frågor eller synpunkter

PA Hammarström (S) väljs in till beredningsgruppen.
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